

***Copernicus: Where art meets science* travels to Alberta Photo exhibit on display at TELUS World of Science - Edmonton**

Edmonton, AB – August 10, 2021 – [The Delegation of the European Union to Canada](#), in partnership with TELUS World of Science - Edmonton, is inviting you to discover Canada and Europe’s spectacular natural beauty through a collection of 24 satellite images captured by Copernicus Sentinels, especially curated for this pan-Canadian photo exhibit.

“We would like to thank our friends at TELUS World of Science for hosting this special photo exhibit in Edmonton, a city also featured in this unique collection of satellite images,” said Dr. Melita Gabrič, Ambassador of the European Union to Canada. “Canada and the European Union are strong believers in data sharing and open science - and we have certainly gained new understanding of the importance of science, research and innovation in the wake of the pandemic.”

[Copernicus](#) is the European Union’s signature Earth Observation Programme. Also known as Europe’s eyes on Earth, Copernicus offers vast amounts of global data from satellites and from ground-based, airborne and seaborne measurement systems, with the goal to improve quality of life worldwide.

“We are thrilled to be hosting *Copernicus: Where Art Meets Science* at the science centre,” said Alan Nursall, President and CEO of TELUS World of Science – Edmonton. “This photo exhibit showcases spectacular satellite images of Canada and Europe using advanced satellite technology to present Earth as a piece of art. It’s a wonderful opportunity for our guests to see unique portraits of our extraordinary planet. We are proud to share this important partnership with the Delegation of the European Union to Canada with Edmontonians and Albertans.”

At the EU-Canada Summit in June, EU and Canadian leaders acknowledged the socioeconomic benefits of space and the importance of international collaboration in addressing such global challenges as climate change. Canada and the EU share a commitment to ensuring that space remains free of conflict so that all humanity can benefit from the exploration and use of outer space for peaceful purposes.

Copernicus: Where art meets science is possible thanks to the European Commission’s Directorate-General for Defence Industry and Space, the Delegation of the European Union to Canada and our generous exhibit hosts.

Copernicus: Where art meets science will be on show at TELUS World of Science - Edmonton until 21 December 2022.

For more information, see [exhibit webpage](#).

-30-

Media contact:

Adrienne Vansevenandt
Coordinator, Marketing & Communications
C: 780-718-7206
avansevenandt@twose.ca

About TELUS World of Science – Edmonton

TELUS World of Science – Edmonton’s mission is to: Ignite curiosity. Inspire discovery. Celebrate science. Change lives. We are the destination to engage Albertans’ hearts and minds in science. The Edmonton Space & Science Foundation is a non-profit organization that operates TELUS World of Science – Edmonton.

About the Delegation of the European Union to Canada

The Delegation of the European Union to Canada was established in 1976. It is a fully-fledged diplomatic mission and works closely with the diplomatic missions of the EU Member States. The Head of the Delegation is formally accredited as the official representative of the European Union to the Government of Canada with the rank and courtesy title of Ambassador.

Copernicus : Quand l'art rencontre la science en Alberta **À l'exposition au TELUS World of Science - Edmonton**

Edmonton, AB – 10 août 2021 – [La Délégation de l'Union européenne au Canada](#), en partenariat avec TELUS World of Science à Edmonton, vous invite à découvrir sous un jour nouveau la beauté naturelle du Canada et de l'Europe, au détour d'une collection de 24 images satellites capturées par les Sentinelles de Copernicus, spécialement conçue pour cette exposition pancanadienne.

« Nous tenons à remercier nos amis de TELUS World of Science d'avoir accueilli cette exposition spéciale de photos à Edmonton, une ville qui d'ailleurs figure dans cette collection unique d'images satellite, » a déclaré Dr. Melita Gabrič, l'Ambassadrice de l'Union européenne au Canada. « Le Canada et l'Union européenne croient fermement à l'importance du partage des données et de l'innovation ouverte, et nous avons acquis une nouvelle compréhension de l'importance de la science, de la recherche et de l'innovation à la suite de la pandémie. »

[Copernicus](#) est le programme d'observation de la Terre de l'Union européenne par excellence. Également connu comme l'œil de l'Europe sur la Terre, Copernicus offre un vaste panel de données provenant de satellites et de systèmes de mesure terrestres, aériens et maritimes, dans le but d'améliorer la qualité de vie à travers le monde.

« Nous sommes ravis d'accueillir *Copernicus : Quand l'art rencontre la science* au centre des sciences, » a déclaré Alan Nursall, président et directeur général de TELUS World of Science - Edmonton. « Cette exposition de photos présente des images satellites spectaculaires du Canada et de l'Europe en utilisant une technologie satellitaire avancée pour présenter la Terre comme une œuvre d'art. C'est une merveilleuse occasion pour nos invités de voir des portraits uniques de notre extraordinaire planète. Nous sommes fiers de partager ce partenariat important avec la Délégation de l'Union européenne au Canada avec les résidents d'Edmonton et de l'Alberta. »

Lors du Sommet UE-Canada en juin dernier à Bruxelles, les dirigeants de l'UE et du Canada ont souligné les avantages socio-économiques de l'espace et l'importance de la collaboration internationale pour relever les défis mondiaux, tels que le changement climatique. Le Canada et l'UE partagent l'engagement de veiller à ce que l'espace reste libre de tout conflit afin que l'humanité entière puisse bénéficier de l'exploration et de l'utilisation de l'espace à des fins pacifiques.

Copernicus : Quand l'art rencontre la science est possible grâce à la Direction générale de l'industrie de la défense et de l'espace de la Commission européenne, la Délégation de l'Union européenne au Canada et nos généreux hôtes de l'exposition.

***Copernicus : Quand l'art rencontre la science* sera présentée au TELUS World of Science - Edmonton jusqu'au 21 décembre 2022.**

[Pour les détails de l'exposition, cliquez ici](#)

-30-

Coordonnées :

Adrienne Vansevenandt
Coordinator, Marketing & Communications
C: 780-718-7206
avanssevenandt@twose.ca

About TELUS World of Science – Edmonton

TELUS World of Science – Edmonton's mission is to: Ignite curiosity. Inspire discovery. Celebrate science. Change lives. We are the destination to engage Albertans' hearts and minds in science. The Edmonton Space & Science Foundation is a non-profit organization that operates TELUS World of Science – Edmonton.

À propos de la Délégation de l'Union européenne au Canada

La Délégation de l'Union européenne au Canada a été établie en 1976. C'est une mission diplomatique à part entière qui travaille en étroite collaboration avec les missions diplomatiques des États membres de l'UE. Le Chef de la Délégation est formellement accrédité comme représentant officiel de l'Union européenne auprès du gouvernement du Canada avec le rang et le titre de courtoisie d'Ambassadeur.